

## MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, DECEMBER 2, 1986

(4)

[Text]

The Standing Committee on Secretary of State met at 3:35 o'clock p.m. this day, the Chairperson, Geoff Scott, presiding.

*Members of the Committee present:* Roland de Corneille, Ricardo Lopez, Allan Pietz, Bill Scott and Geoff Scott.

*Acting Member present:* Howard McCurdy for Margaret Mitchell.

*In Attendance: From the Library of Parliament:* Helen McKenzie, Research officer.

*Witness:* Mr. Jean Fournier, Under Secretary of State.

In accordance with its mandate under Standing Orders 103 and 104, the Committee proceeded to consider the appointment by Order in Council of Mr. Jean Fournier as Under Secretary of State.

The witness made a statement, and answered questions.

At 4:47 p.m., the Committee met *in camera* to discuss its future business.

It was agreed,—That the Committee accept the apologies of Mr. Robert Rabinovitch for his failure to appear before the Committee.

It was agreed,—That the Committee meet with the Secretary of State early in the new year, and that this meeting precede further meetings with Secretary of State Department officials.

It was agreed,—That the Committee hear witnesses on December 9, 11 and 16, 1986.

It was agreed,—That the Committee meet once a week, on Tuesday afternoons.

It was agreed,—That the Committee inform the Liaison Committee that its budget for the period November 1, 1986 to March 31, 1987 shows an operating surplus of \$26,885.00 which could be made available for reallocation to other committees.

At 5:35 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Mary Lee Bragg

*Clerk of the Committee*

## PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 2 DÉCEMBRE 1986

(4)

[Traduction]

Le Comité permanent du Secrétariat d'État se réunit, aujourd'hui à 15 h 35, sous la présidence de Geoff Scott, (*président*).

*Membres du Comité présents:* Roland de Corneille, Ricardo Lopez, Allan Pietz, Bill Scott et Geoff Scott.

*Membre suppléant présent:* Howard McCurdy remplace Margaret Mitchell.

*Aussi présente: De la Bibliothèque du Parlement:* Helen McKenzie, attachée de recherche.

*Témoin:* Jean Fournier, Sous-secrétaire d'État.

En vertu des dispositions des articles 103 et 104 du Règlement, le Comité procède à l'étude de la nomination, par décret du conseil, de M. Jean Fournier au poste de Sous-secrétaire d'État.

Le témoin fait une déclaration et répond aux questions.

A 16 h 47, le Comité adopte le huis clos pour déterminer ses futurs travaux.

Il est convenu,—Que le Comité accepte les excuses de M. Robert Rabinovitch pour ne s'être pas présenté.

Il est convenu,—Que le Comité rencontre le Secrétaire d'État tôt l'an prochain, rencontre qui précédera les autres réunions avec des hauts fonctionnaires du ministère du Secrétariat d'État.

Il est convenu,—Que le Comité entende les témoins les 9, 11 et 16 décembre 1986.

Il est convenu,—Que le Comité se réunisse une fois par semaine, soit les mardis après-midi.

Il est convenu,—Que le Comité informe le Comité de liaison que le budget qu'on lui a voté pour la période allant du 1<sup>er</sup> novembre 1986 au 31 mars 1987 accuse un excédent d'exploitation de 26,885\$, montant qui pourrait être mis à la disposition d'autres comités.

A 17 h 35, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

*Le greffier du Comité*

Mary Lee Bragg